



## Referat OSK København 30 juli 2017 kl. 14.00 til 17.00

### 1. Velkomst

Charlotte byder velkommen.

Vi minder om, at vi i OSK København bestræber os på at kommunikere nænsomt og respektfuldt.

Pia er valgt som ordstyrer.

Præsentationsrunde med åndelige princip:

Charlotte OSK næstformand, Thomas GSR "Never alone", Nikolaj GSR "Unitygruppen", Berit OSS, Maria GSR "Pionergruppen", Julie GSR "Bonnie uden Clyde", Pia OSR, Simon, Jacob, Tom GSR for de 3 grupper på Bornhold, Heine, Martin GSR "Sammen kan vi", Jeannie Kasser OSK, Carsten "En ny vej", Brian GSR "Tro, håb og kærlighed", Mike GSR "Bagfacaden", Maria sekretær OSK, Christina GSR "Back to life", Dorrit litteraturformand.

Velkommen til eventuelle nye medlemmer, hvis I har spørgsmål er I velkomne efter mødet.

### 2. Afbud

Michael formand OSK, Jeppe GSS, Maiken GSS, Dan H&I.

### 3. Beslutningsdygtighed(mindst 2 GSR'er)

10 GSR tilstede, vi er derfor beslutningsdygtige.

### 4. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden tilrettet og godkendt.

### 5. Oplæsning af koncepterne og traditionerne

Indsamling til kaffe 175 kr, Simon laver kaffe til næste møde d. 24 september 2017. Der udleveres 200 kr. til Charlotte som leverer pengene til Simon.

Servicebøn.

### 6. Meddelelser fra Administrationsgruppen

- Pias 2 årige OSR periode udløber juli 2017. Pia takker for hendes periode som OSR.
- Der laves en undersøgelse efter opfordring af oplevelser(gode som dårlige) på KOKNA. Dette gøres for at skabe UNITY og et endnu bedre konvent fremover. På [www.nadanmark.dk](http://www.nadanmark.dk) under OSK København vil i kunne finde et link. Linket ses herunder:

<https://da.surveymonkey.com/r/D5R6QY9>

- Færre grupper donerer, administrationsgruppen opfordrer derfor til at være opmærksom på vigtigheden i vores donationer.

### 7. Oplæsning af 6. koncept

Maria laver 7. koncept til næste OSK møde.

6. koncept ved Charlotte.

### 8. GSR runden med rapporter fra grupperne, inklusiv beslutninger som har været med ude i NA grupperne

Tilbage melding vedr. at skaffe midler.

**Tak for din service**

Service virker 😊



**"Unitygruppen"** Fredag kl. 20 Nicolaj GSR. Nicolaj kender ikke til kontantbeholdning, ej heller information vedr. tilbagemelding, grundet seneste servicemøde ikke blev afholdt.

Bornholm er repræsenteret med 3 grupper af Tom.

**"Klippen"**: Alle poster er besat. Kontantbeholdning 572,5 kr. Doneret 19.6 1000 kr. til OSK.

Tilbagemelding: Gruppen har ikke ideer.

**"Lygten"**: Der mangler service, da de kun er 2 betroede tjenere. 390 kr. i kontantbeholdning. Der er begyndt at komme flere til møderne.

Tilbagemelding: Gruppen har ikke ideer.

**"Kernen"**: Der er ikke rapport, da Tom ikke kan komme i gruppen så ofte. Han oplyser at løse dette ved hjælp af en GSS.

**"Pionergruppen"** mandag kl. 17.30 Maria GSR. Gruppen mangler betroede tjenere. Kaffe og GSS. Maria oplyser at det er svært at få servicefolk. Ca. 5 faste og meget svingende fremmøde. 8 nye siden sidste OSK møde. De tager godt imod nykommeren, med telefonliste, nøgler og kram. Kontantbeholdning 468,5 kr. Gruppen har ikke doneret.

Tilbagemelding: Gruppen har kigget på regnskaber ved OSK og oplyser at der kunne nedbringes udgifter til forplejning ved at lave telefonmøder, udsætte deltagelse ved EDM, bruge speakere fra DK, få betroede tjenere til selv at betale forplejning/transport. Gruppen oplyser at næsten 100.000 kr. går til afholdelse af RSK møder, transport/forplejning og lign. hvilket de mener kan nedbringes.

Forslag: Oprette "servicegrupper" og GSR forum som møder på mødelisterne, hvor interesserede kan deltage.

**"Bonnie uden Clyde"** torsdag kl. 17 Julie GSR. Julie er ny GSR og ønsker at afprøve et OSK møde. Gruppen har derfor ingen rapport.

**"Back to life"** lørdag kl. 12 Christina GSR. Alle poster er besat og kontantbeholdning er 1200 kr. Inden litteratur er købt i dag. Gruppen har ikke doneret siden februar, da de har haft et ønske om at udvide litteraturen i gruppen. Ca. 20 faste. Nye i gruppen er 3-5 da der ofte kommer medlemmer fra behandlingssteder. Nykommeren tages imod med kram, telefonliste og cafe besøg efter mødet. Gruppen har planlagt sommerfest d. 9.9 efter mødet. Dette er et forsøg på at skabe flere midler.

Tilbagemelding: Christina har ikke kunne deltage i seneste servicemøde og har derfor ingen tilbagemelding.

**"En ny vej"** tirsdag kl. 19 Carsten GSR. Alle poster er besat, nyt tiltag er greatere i gruppen. Gruppen har doneret 500 kr. i juni og har 1000 kr. i kontantbeholdning. Nyt tiltag til at skabe midler er fællesspisning på facebook.

Tilbagemelding: Dette er også tilbagemeldingen fra gruppen.

**"Sammen kan vi"** tirsdag kl. 17 Martin GSR. Alle poster er besat og der er mange betroede tjenere.

Kontantbeholdning 3100 kr. og gruppen donerer 2500 kr.

Tilbagemelding: NA kunne nedsætte underudvalg og lave nytårsaften, banko, sankt hans og Unitydag i vinter månederne.

**"Bag facaden"** mandag kl. 19 Mike GSR. Alle poster er besat, men der er altid plads til flere. 640 kr. Mike er i tvivl om gruppen har doneret, men oplyser hvis ikke det er gjort gør gruppen det snart.

Tilbagemelding: Gruppen mener at mobilepay vil kunne skabe flere midler. Gruppen ønsker at finde andre tiltag til at fremme midler, end at litteraturpriserne stiger.

Spørgsmål til OSK: Hvorfor skal lydbogen koste penge, når det er et produkt der er betalt?

Administrationsgruppen har noteret spørgsmålet og vender tilbage med svar.



**"Never alone"** mandag kl. 17.30 Thomas GSR. Mødeleder, kasser og kaffepost besat. Kontantbeholdning 1954 kr. Efter køb af litteratur. Gruppen donerer 1000 kr. i dag. Gruppen har fået flere faste medlemmer og er nu 22. Gruppen har 13 nye i gruppen og 1 der er ny i NA. Gruppen har en god dynamik og er en blandet skare. Tilbage melding: Gruppen undrer sig over at der ikke er flere grupper der donerer. Der kunne nedsættes udvalg som besøger grupperne, hvilket blev gjort i gamle dage. I forhold til priser på litteratur, mener gruppen ikke at disse bør hæves.

**"Tro, håb og kærlighed"** tirsdag kl. 19 Brian GSR. Brian er ny GSR i gruppen og oplyser at gruppen går godt. Gruppen tilbyder mobilepay gennem en betroet tjener. Brian oplyser at gruppen har doneret for kort tid siden, men kender ikke beløbet.

## 9. Kandidater til serviceposter

- OI formand 2 år cleantime – ingen stiller op.
- Konventformand 2 år cleantime – ingen stiller op.
- OSR 2 år cleantime – Berit OSS stiller op til serviceposten. Berit vælges ind som ny OSR.

## 10. OSR rapport

Pia aflægger sidste OSR rapport. Living Clean kapitel 1-4 oversat. Dette kan bestilles via [www.nadanmark.dk](http://www.nadanmark.dk) under litteratur, her sendes en mail for at få tilsendt kapitlerne. Dettens gøres, da der ikke ligger litteratur på hjemmesiden, som ikke er godkendt. Pia oplyser at hendes erfaring med budgettet i RSK er nødvendige udgifter.

Der skal tages stilling til prisen på lydbogen til august. Pia opfordrer derfor GSR'erne til at tage stilling til dette i deres forum.

Ny OSR Berit bedes undersøge hvornår "Vejledning i trinarbejde" kan købes på ny.

## 11. Rapporter fra underudvalg

**HI** - Afbud

**IT** – Intet nyt

**Litteratur** – Dorrit oplyser at der er kontantbeholdning på 29.154,10 kr. men de har en faktura på 8-10.000 kr. som skal betales. Dorrit vil inden længe donere 10.000 kr. til OSK hovedkonto. Dorrit har for nuværende ingen "Kladde til vejledning i trinarbejde", hvilket skyldes rettelser og godkendelse af denne.

**Ah hoc udvalg vedrørende manglende servicevillighed** – Mike oplyser at han nu sidder alene i udvalget og har behov for flere medlemmer. Mike opfordrer alle til at deltage og kontakte ham for at deltage. Thomas GSR opfordrer alle medlemmer til at medregne service som en del af deres sponsorship og derpå opfordre nye sponse'er at deltage i service.

**Webmaster** – Intet nyt

**Konvent** – Ingen fremmødte. Der mangler fremlæggelse af regnskab og evaluering af KOKNA 24.

## 12. Kassererens rapport

Jeannie opfordrer alle til at notere hvilken gruppe de donerer fra som det første, hvis der doneres via bank. Jeannie har i dag modtaget donationer for ca. 2000 kr.

Jeannie har i dag modtaget et regnskab fra konventets kasserer, som ikke deltager i mødet.

Jeannie fremlægger eget budget for mødets deltagere.

Jeannie oplyser at færre grupper donerer, men at der på nuværende tidspunkt er doneret mere end sammenlignet med sidste år.

Jeannie forklarer valg af donation. Der kan doneres op mod 50.000 kr. i 2017 hvilket er sat ud fra en vurdering af midler. Herunder hvorfor OSK tidligere har doneret til EDM, WSO og RSK.



### 13. Punkter til drøftelse

Pris på lydbog.

### 14. GSR frit forum

Gruppen har drøftet pris på lydbog og i konsensus er det besluttet at der mangles informationer før dette kan debateres.

Efterfølgende bringer Maria GSR "Pionergruppen" emnet om udgifter i RSK, OSK og KOKNA regnskabet til diskussion. Pionergruppen efterspørger mere gennemsigtige regnskaber. Gruppen mener at budgettet er mangelfuldt og der savnes uddybning af adskillige poster. Dette for at skabe større villighed til at donere. Desuden mener gruppen at der med et faldende medlemstal i NA også følger faldende midler. Flere medlemmer af OSK København er enig i ovenstående efterspørgsel og administrationsgruppen vil tage dette op til drøftelse. Ydermere drøftes dette på kommende OSK møde.

Maria GSR "Pionergruppen" oplyser at hun ikke mener at hun kan tage stilling om et regnskab skal godkendes, og at hun har brug for at få det med ud i gruppen. Ydermere påtænker hun at hun ikke er den eneste GSR med den oplevelse.

### 15. Eventuelt

Det foreslås at GSR møder/Service møder kan registreres på mødelisten bagerst, hvor der også kan ses OSKs møder.

### 16. Beslutningslog

Det er besluttet at:

- Der til næste OSK møde drøftes gennemsigtighed af regnskaber.
- OSR medtager spørgsmålet om vejledning i trinarbejde til RSK, samt oplysninger om forslag til priser på Lyd bog og distribution.

### 17. NA relaterede meddelelser

- Living Clean kapitel 1-4 er oversat og kan hentes ned via [www.nadanmark.dk](http://www.nadanmark.dk).
- Der efterspørges service i ad hoc gruppen vedr. servicevillighed.
- Svar på tilfredshedsundersøgelse på [www.nadanmark.dk](http://www.nadanmark.dk) efter d. 30 juli 2017.
- "Back to life" Birkerød afholder sommerfest d. 9 september efter mødet, flyer er på vej.

Ledige poster OSK  
Konventformand  
OI formand  
OSS

Ledige poster RSK  
Formand for internetudvalg  
Næstformand

**Donation til OSK NA KBH reg nr: 1551 konto nr: 10547172 – Danske Bank**

### 17. Næste OSK møde 24 september 2017

### 18. Gennemlæsning af resten af referatet og godkendelse

### 19. Hvordan har det været runde, udenfor referat

### 20. Sindsrobøn

**Tak for din service**

Service virker 😊